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پایان بگم بگم ها در شورای شهر تهران

جلسه ویژه شفافیت در بهشت
نورا حســینی :  به نظر می رسد هم اعضای منتقد شــهردار تهران و هم مدافعان عملکرد علیرضا زاکانی در شورای شهر از کنایه و در لفافه حرف زدن خسته 
شده اند. روز گذشته در جریان سخنان شهردار که به نظر برخی از اعضا آرزو ها و وعده های دور آقای شهردار در حوزه حمل ونقل بود، مهدی عباسی، رئیس 
کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر گفت یکی از من پرسید که شهرداری که مدیران از آن حرف می زنند و گزارش می دهند، آیا تهران است یا شهر 
دیگر؟ این عضو تأکید کرد: شفافیت در شهرداری کم رنگ است و به جای آن اتخاذ تصمیمات خلق الساعه و بدون مطالعه زیاد شده است. به  گونه ای که ما از 
سفرهای خارجی مدیران شهری باخبر نیستیم، مدیرانی که بی جهت به خارج می روند. این سخنان عباسی با اعتراض پرویز سروری، نایب رئیس شورای شهر 
تهران، روبه رو شد. او از عباسی خواست مصداق عدم شفافیت ها را مطرح کند. عباسی از سفرهای خارجی تا آرای کمیسیون ماده ۵ و ساخت وساز دانشگاه 
تهران سخن گفت. مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران، از عباسی خواست بحث را به پایان ببرد و اطلاعات خود را مستند ارائه کند تا شخصا پیگیری 
کند. سروری و شهردار تهران درخواست کردند این عضو شورای شهر، پشت پرده هایی را که می گوید شفاف بگوید. عباسی پیشنهاد کرد جلسه ای در شورای 
شهر به این موضوعات اختصاص داده شود. پیشنهاد او جلسه آینده شــورای شهر بود. سروری نیز از درخواست وی استقبال کرد. اما درگیری های کلامی 
این دو عضو شورای شهر با خاموشی میکروفن ها هم پایان نیافت و هر دو اصرار به برگزاری جلسه شفافیت در صحن شورای شهر داشتند. مهدی عباسی با 
بیان اینکه من از شفافیت صحبت می کنم و مصادیق را بیان می کنم، گفت: پیشنهاد می کنم که جلسه اختصاصی بگذارید تا من مصادیق را اعلام کنم که اگر 

جوسازی و سیاه نمایی بود که هیچ، اما اگر مصادیق اثبات شد باید ببینیم که چه کسی چه کاری انجام می دهد و من آمادگی لازم را دارم.

سریال ادامه دار فیش های حقوقی در شورای شهر
این تنها حاشیه جلسه روز گذشته نبود. شب نهم اردیبهشت ، 
پنجمین فیش حقوقی یکی از کارکنان شــورای شــهر تهران در 
فضای مجازی منتشر شــد. فیش ۵۲ میلیون تومانی اسفندماه 
یکی از مدیران شــورای شــهر که مجید باقری، معــاون منابع 
انســانی شــهرداری تهران، در واکنــش به ارقام ایــن فیش ها 
می گوید:  برخی از فیش ها متعلق به گروه هایی است که استثنا 
هستند. تمام فیش های حقوقی با قیمت بالایی که منتشر شده، 

استثنا هستند.
تجمع کارکنان شــرکت کنترل ترافیک مقابل شــورای شهر 
یکی دیگر از حواشــی روز گذشــته شــورای شــهر تهران بود. 
تجمع کنندگان مدعی بودند کمیته انتقال مسئولیت این شرکت 
تشکیل شــده اســت. درحالی که قرار بود تا زمان تصمیم گیری 
شــورای شهر اقدام تازه ای برای انحلال این شرکت انجام نشود. 
ناصر امانی در این زمینه به رســانه گفت موضوع این شــرکت 
هنوز حل نشــده اســت. قرار بــود بعد از جلســه کمیته هیئت 
منتخب شــورا و شهرداری، سؤالاتی را که کمیسیون حمل ونقل 
ترافیــک مطرح کرده اســت از طریق رئیس شــورای شــهر به 
شهرداری تهران برسانند تا ابهامات مربوط به این شرکت شامل 
دســتورات شــهرداری تهران که هم مورد اعتراض شورا و هم 

مورد اعتراض پرسنل است پاسخ داده شود.
وی ادامه داد: ســپس قرار اســت در یک جلســه جواب ها 
بررسی شود و نظر خود را به رئیس شورای شهر منعکس کنیم.
امانی گفت: تا دیروز صبح سؤال های کمیسیون به شهرداری 
ارسال نشده بود و اگر سؤال ها ارسال و جواب شهرداری دریافت 

شود، جمع بندی نهایی در صحن انجام خواهد شد.
عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه توافق این بود که هیچ 
اتفاقی درباره شــرکت رخ ندهد، گفت: بر اســاس توافقات قرار 
است شــرکت کنترل ترافیک به کار خود ادامه دهد و دستورات 

جابه جایی ها مسکوت باقی بماند.
فهرست قول های  ترافیکی  شهردار  تهران

روز گذشته شــهردار تهران با مدیران ترافیکی اش به شورای 
شــهر تهران آمد تــا گزارشــی از وضعیت نــاوگان حمل ونقل 
عمومی بدهد. او در تشریح وضعیت فعلی حمل ونقل عمومی 
شــهر تهران، گفت: در حال حاضر ۶۶ درصد حمل ونقل شــهر 
تهران با خودروهای شــخصی و ۳۴ درصد توســط حمل ونقل 
عمومی انجام می شود که از این ۳۴ درصد ۱۰ درصد متعلق به 
مترو، شش درصد توسط اتوبوس و مینی بوس، ۱۶ درصد تاکسی 

و دو درصد نیز توسط تاکسی های اینترنتی انجام می شود.
وی اظهــار کرد: در حــال حاضر مترو در تهــران هفت خط 
فعــال دارد و در حقیقــت امکان انتقال ۱۰ درصد مســافر را به 
خود اختصاص داده، اما از فرســودگی نــاوگان رنج می برد و از 
ســوی دیگر چهار خط ۸، ۹، ۱۰ و ۱۱ نیز نیازمند توسعه هستند. 

البته هفت خط موجود هم به توسعه نیاز دارند.
زاکانی با اشاره به هدف گذاری شــهرداری برای سال جاری 
در حــوزه حمل ونقــل عمومــی و اقداماتی که در دســتور کار 

شــهرداری تهران قرار گرفته اســت، گفت: می خواهیم معادله 
اســتفاده از خودروهای شــخصی و حمل ونقــل عمومی را در 
ســال ۱۴۰۲ به ۴۵ درصد در بخش حمل ونقــل عمومی و ۵۵ 
درصد حمل ونقل خودروهای شــخصی برسانیم و در حقیقت 
جابه جایی ۹ درصــدی را رقم بزنیم. در این میان هدف گذاری ما 
این اســت که اســتفاده ۱۰ درصدی مترو را به ۱۲ درصد، شــش 
درصد اتوبوس به ۱۰ درصد و ۱۶ درصد تاکســی را به ۲۰ درصد 
و دو درصــد تاکســی های اینترنتی را به ســه درصــد افزایش 
دهیــم. در حقیقت می خواهیــم اســتفاده از ۲۰ درصد مترو و 
۲۰ درصــد اتوبوس، ۲۵ درصد تاکســی و ون را در ســال جاری 

محقق کنیم.
به گفته شــهردار تهران، البتــه این کار به اعتبــارات بالایی 
نیــاز دارد و اگــر بخواهیــم همــه ظرفیت هــا را بــه صورت 
فعــال با بهــای تمام شــده امروز داشــته باشــیم، بر اســاس 
افزایــش ارقــام بــه ۶۵۰ هزار تــا ۷۰۰ هــزار میلیــارد تومان 

نیاز داریم.
زاکانی با اشاره به اینکه در سال گذشته در بودجه ۸۳ همت 
برای شــهرداری تهران در نظــر گرفتیم، افــزود: در نهایت ۷۲ 
همت یعنی ۱۴۳ درصد بودجه محقق شــد و امســال جلسات 
دقیــق و هدف گذاری های دقیقی در نظر گرفته شــده تا امکان 
اســتفاده از حمل ونقل عمومی را افزایش دهیم و برای این کار 
۶۴ همــت پیش بینی کرده ایم کــه در متمم بودجه این موضوع 

ترمیم خواهد شد.
به گفته زاکانی، از ســال ۹۵ تعداد ۶۳۰ واگن از سوی دولت 
برای تهران در نظر گرفته شده و دولت کنونی رقم پیش پرداخت 
آن را خوشبختانه پس از سال ها تقبل کرده و مسیر پرداخت آن 
هموار شده و در جلســه اخیر نیز مقرر شد تا پایان ماه جاری از 
طریق بانک شهر موضوع عملیاتی شود. البته دولت قول هفته 

آینده را داد؛ اما پیش بینی ما تا پایان اردیبهشت است.
وی ادامه داد: با رایزنی با طرف چینی، موافقت شده که ۷۹۰ 

دستگاه واگن را با همان پیش پرداخت داشته باشیم و مقرر شد 
در سفری که به چین خواهیم داشــت، واگن ها ۱۴ ماهه تحویل 

داده شود.
فرصت آرمان گرایی نداریم

مهدی چمران اولین واکنش را به سخنان شهردار داشت. او 
گفت که اگر پیش پرداخت خرید واگن ها تا پایان ماه محقق شود 

او شیرینی خواهد داد.
مهــدی اقراریــان رئیــس کمیته نظارت شــورای اســلامی 
شــهر تهران هم پس از گزارش شــهردار درخصوص وضعیت 
حمل ونقــل عمومی گفت: اگر مجموعــه ای یا مدیری اقدامات 
روزانــه خود را بــه درســتی انجام ندهــد، وقتــی صحبت از 
تحــول بزرگ می کند، مــردم به راحتی آن تحــول را از او قبول 

نخواهند کرد.
وی با بیان اینکه یک نیمه از عمر مدیریت شــهری گذشته و 
یک نیمه دیگر باقی مانده و باید بتوانیم بخشی از امور را در این 
مدت انجام دهیم، خاطرنشــان کرد: شورای پنجم ترمینال شرق 
را که تقریبا در پایان دوره آقای قالیباف آماده شــده بود، رها کرد 
و امروز با گذشت دو سال از فعالیت مدیریت شهری ششم، هنوز 

تکمیل نشده و جلوی چشمان مردم تهران است.
اقراریــان تأکید کرد: ما هر ســختی، حــرف و رفتاری را برای 
حل مشــکلات مردم شــهر تهران تحمل می کنیم اما می توانیم 
با شــهردار تهــران، معابر اطــراف شــهرداری را ببینیم که چه 
وضعیت ترافیکــی دارد؛ من مدتی پیش اعلام کردم که شــهر 
دچار رهاشدگی اســت و امروز نیز مســئله را تکرار می کنم که 
ترافیک دچار رهاشــدگی است و به دلیل جابه جایی کالا در بازار 
شاهد پارک در سه لاین هستیم و یک پلیس هم دیده نمی شود؛ 
در شمال شهر به وفور شاهد حضور پلیس راهور هستیم اما در 

جنوب شهر یک پلیس راهور هم نمی بینیم.
ناصــر امانــی عضو دیگر شــورای شــهر هم با بیــان اینکه 
آرمان گرایی برای بلندمدت مطلوب است اما ما فرصت چندانی 

نداریم، گفت: اولویت ها در حمل ونقل باید در نوسازی و توسعه 
ناوگان در نظر گرفته شــود تا مردم با خرابــی اتوبوس ها ناچار 

نشوند پیاده شوند.
نرجس ســلیمانی رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورا با 
بیان اینکه عملا باید نتایج اقدامات در دو ســال اخیر به چشــم 
مردم می آمد، اظهــار کرد: حمل ونقل عمومی از وضعیت قرمز 
هم گذشــته و باید رنگ دیگری را برای آن پیدا کنیم. امیدواریم 
در اســرع وقت پاسخ مناســبی درخصوص اقدامات انجام شده 
داده شــود؛ آسفالت معابر بزرگراهی در تهران نیز مورد اهمیت 
است. ســید جعفر تشکری هاشــمی رئیس کمیسیون عمران و 
حمل ونقل شــورا هم یادآور شــد:  آفت مدیریــت تعدد اهداف 
اســت و وقتی اهــداف زیاد باشــد در طول زمان بــه تمام این 
بخش ها دست نخواهیم یافت و پیشنهاد ما این است که تعدد 
اهداف را کاهش دهند و اگر بتوانیم همین ۶۳۰ دســتگاه واگن 

را به نتیجه برسانیم یک نمره قابل قبول دریافت خواهیم کرد.
مهدی عباسی رئیس کمیســیون شهرسازی شورا نیز با بیان 
اینکه کسی منکر فعالیت در شهرداری نیست، گفت: اولویت ها 
به درستی تعریف نشــده، اشتباه است یا در واقع اولویتی وجود 
ندارد. ما وعده دادیم و اگر هم وعده اشــتباه مطرح شــده باید 
عمل می کردیم؛ وضعیت کودکان کار را ببینیم که به چه شــکل 
است و باید بگوییم که برای این کودکان چه کاری انجام داده ایم.
او با تأکیــد بر اینکه چالش جدی ما شــرکت کنترل ترافیک 
اســت که باید تعییــن تکلیف شــود، گفت: اینکه از شــفافیت 
صحبــت می کنم، مصادیــق زیادی دارم و درخواســت می کنم 
جلســه ای علنی برگزار شــود تا مصادیق را اعلام کنم. دو سال 
از فعالیت مدیریت شــهری گذشته و وضعیت تابلوها، پله های 

برقی و آسانسورهای مترو جزء عملکرد ما محسوب می شود.
ساخت وسازهای بدون مجوز  دانشگاه  تهران

روز گذشــته مهدی عباســی در تذکــری، ضمــن «انتقاد از 
بی توجهی دانشــگاه تهران به قانون»، گفت: بر اساس گزارشات 

شهروندی متوجه شدیم که دانشگاه تهران در یکی از زمین های 
مجاور خود اقدام به ساخت وساز کرده است که بررسی بازرسان 
کمیسیون شهرسازی شورای شهر نشان داد که این ساخت وساز 

فاقد مجوزهای شهرداری و طی کردن تشریفات قانونی است.
وی بــا بیان اینکه «در شــرق این ملک نیز یــک گذر بوده که 
دانشــگاه تهران آن را تصرف کرده است»، ادامه داد: ارزیابی ها 
نشــان داده که ملک در حال ساخت که ستون های همکف آن 
نیز نصب شــده است نه تنها تشــریفات قانونی را طی نکرده و 
مشــکلات قانونی دارد؛ بلکه مستحکم نیست و دارای اشکالات 
اجرائی اســت. وی با طرح این ســؤال که شــهرداری کجا بوده 
که «یک ســاختمان ناایمن غیرقانونی در حال ســاخت است»؟ 
گفت: از دانشــگاه تهــران متعجبم کــه دانشــگاهی که دارد 
نســل های آینده را تربیــت می کند چطور می توانــد این حجم 
بی قانونــی را انجام دهد. مهدی اقراریان هــم در ادامه با بیان 
اینکه دوگانه هایی وجود دارد که شهرداری تهران در مقابل آنها 
قرار می گیرد، تأکید کرد: یکی از این دوگانه ها ساخت وســازهای 
غیرمجاز دانشــگاه تهران اســت که دلیل دوگانگی این موضوع 
را شــهردار تهران خود به خوبی می داند و سؤال اینجاست که 
چرا باید دانشــگاه تهران بدون مجــوز به صورت غیرقانونی و با 
دهن کجی به قانون، اقدام به ساخت وســاز کــرده و به این کار 
ادامه دهد؟ ما مطمئن هستیم که هیچ گونه پشت پرده ای نسبت 
به شــهرداری تهران درخصوص این ساخت وساز وجود ندارد و 
حتمــا باید از این موضوع پرهیز شــود که شــهرداری تهران به 
عنوان متهم جلوه داده شود، اما این گونه هم نباشد که این نهاد 
در نوعی از تعاملات چشــم خود را روی برخی از مسائلی که در 
دانشگاه تهران یا در سایر نهادها رخ می دهد، ببندد. اتفاقاتی که 
در کمیسیون ماده ۵ در حال رخ دادن است در تناقض با گزارش 
مرکــز پژوهش های مجلس بوده و لازم اســت در این خصوص 
دقت بیشتری انجام شــود و کارشناسان کمیسیون شهرسازی و 
معماری شــورا و شهرداری با محوریت این گزارش این موضوع 

را بررسی کنند.
مهدی چمران، ریاست شورا، در پاسخ به تذکر رئیس کمیته 
نظارت درخصوص ســاختمان های بــدون پروانه یا خلاف، بیان 
کرد: در تلاشــیم کــه پیگیری های لازم در ایــن خصوص انجام 
شــود و درخواست ما از شــهرداری تهران این اســت که مانع 
این ساخت وســازهای غیرمجاز شود نه اینکه ساختمان احداث 
شــده و بعد به کمیســیون ماده ۱۰۰ ارجاع شــود که گاهی به 
دلیل زمان بربودن ســرانجام مشــخصی ندارد؛ این نباشــد که 
هربار شاهد تخریب میلیاردها ســرمایه ملی توسط بلدوزرهای 
شهرداری باشــیم، همه اینها سرمایه ملی اســت و باید قبل از 
احداث و ساخت وســاز جلوگیری شود نه اینکه بسازند و بعد با 
زحمت آن را تخریب کرده و آســیب اجتماعــی ایجاد کنند، لذا 
درخواست می شود شــهرداران مناطق توجه بیشتر و دقیق تری 
به ســاختمان هایی که در حال تخلف هســتند، داشــته باشند 
و اجــازه ادامه تخلف به آنها داده نشــود؛ همــه باید قانون را 

رعایت کنند.

دوشنبه
۱۱   اردیبهشت  ۱۴۰۲

سال بیستم      شماره  ۴۵۴۲

زمان پیشنهادی: ۲۰ دقیقه 
سودوکو
سودوکو Sudoku یك واژه ترکیبي 
ژاپني به معناي عددهاي بي تکرار 
است و امروزه به جدولي از اعداد 
گفته مي شود که به عنوان یك 
سرگرمي رایج در نشریات کشورهاي 
مختلف به چاپ مي رسد. 

دستگاه ماهور- شــاه قدرتمند ساسانی- تخم ماهی ۹- 
همه را شامل می شود- سنگینی معده بر اثر هضم نشدن 
غذا- گناهکار ۱۰- غذای مجردی- دســتیار- ســاز استاد 
جلیل شــهناز ۱۱- آموختنی مدرســه- مهیا- صبور ۱۲- 

پاک کردن- چیزها- شــیوه و شگرد ۱۳- شبکه تلویزیونی 
برون مرزی- انرژی ذخیره شده ماده ۱۴- مضراب- گوارا- 
دینــداری ۱۵- نام دیگر اقیانوس اطلس- سیســتم عامل 

متن باز محبوب بین برنامه نویس ها  افقی: 
 ۱- نــام آذری- خرید کالا یا خدمــت به پایین ترین 
قیمت ممکن- طول ۲- جســت وجوگر- گریز- برهنه 
۳- کلمه پرســش- پایینی- کهنه و فرســوده ۴- آش 
هفت دانــه- دریاچــه ای بزرگ در شــرق دریای خزر- 
بیستمین ســوره قرآن ۵- دربرگیرنده- همسرگزیده ۶- 
صادق و بی ریا- از مراحل سه گانه زراعت- خجستگی 
۷- شــهر مدفــن خواجوی کرمانــی- تختــه ضخیم 
بلند- بله فرانسوی ۸- دستور قاضی- از معروف ترین 
تانک های جنگی جهان ســاخت آلمــان- قرعه ۹- از 
اقمار ســیاره مشــتری- پایتخت ژاپن- اهل روستا ۱۰- 
بــاب روز- درس ها- نوعی طرح لبــاس زنانه ۱۱- نام 
چند تن از پادشــاهان فرانســه بود- اثرگذار ۱۲- نگین 
انگشتر- رشــته ای در موسیقی- کم کردن ۱۳- باقلوا- 
سرســری- فیلمی ســاخته مهدی جعفری که روایت 
زندگــی پســربچه  ای در دوران جنگ تحمیلی اســت 
۱۴- دوســتی- شــب گذشــته- پرنده ای مهاجر ۱۵- 
شــتابنده- دارای بالاترین درجــه ذوب در بین عناصر 

است- گرداگرد دهان 
عمودی: 

۱- باغ افلاطون- فضای خالی در ســاختمان های 
جنوبی بــرای گرفتن نــور ۲- جهان- کتاب مشــهور 
شیخ بهایی- سزاوارتر ۳- ترانه ای زیبا با آوای ماندگار 
محمد نوری- جنبیدن، تکان خوردن ۴- بی کم وکاست- 
مملکت- سرتاسر ۵- عالم ماده- کثیف کردن- صدای 
بلند ۶- برای بیان درد و آزردگی به کار می رود- سرزمین 
امیلیانو زاپاتا- رهســپار ۷- خواب کودکانه- دســتگاه 
قدیمی نمایش  فیلم- شــب روستایی ۸- گوشه ای در 

زمان پیشنهادی: ۴۰ دقیقه
قانون هاي حل جدول سودوکو:
۱- در هر سطر و ستون باید اعداد یك 
تا ۹ نوشته شود. بدیهي است که هیچ 
عددي نباید تکرار شود. 
۲- در هر مربع ۳×۳ اعداد یك تا 
۹ باید نوشته شود و در نتیجه هیچ 
عددي نباید تکرار شود.

 جدول ۴۴۸۴      طراح: بیژن گورانی
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 سودوکو سخت ۳۴۸۰

 سودوکو ساده ۳۴۸۰

لیست وعده هاى ترافیکى شهردار تهران
- معادله 45 درصد در بخش حمل ونقل عمومى و 55 درصد وسایل حمل ونقل شخصى جابه جا مى کنیم و 9 درصد جابه جایى داشته باشیم. در این میان هدف گذارى ما این است 

که 10 درصد مترو به 12 درصد و 6 درصد اتوبوس به 10 درصد و 16 درصد تاکسى به 20 درصد و دو درصد تاکسى هاى اینترنتى به سه درصد افزایش یابد.
- نرم افزارهاى موبایلى متعددى در حوزه حمل ونقل براى کاهش تقاضا در حال طراحى است که تا آبان ماه عرضه و رونمایى خواهد شد.

- مقدمات احداث خطوط 8 تا 11 مترو نیز فراهم شده و امکانى را ایجاد مى کند که خدماتى به مردم ارائه دهیم که مطلوبیت داشته باشد
- بى آرتى بزرگراه شهید همت از قبل مصوبه داشته و مى توانیم به عنوان مطلوبیت جدید حوزه حمل ونقل از آن نام ببریم

-پنج رام قطار داریم که بخش زیادى از آن به بازسازى نیاز دارد؛ 600 مورد واگن در مرحله بازسازى است و 29 رام قطار در سال جارى در حال بازسازى است 
که اولین مورد در خردادماه رونمایى مى شود. از این تعداد 16 رام AC و 13 رام DC است.

- از 13 ایستگاه امسال در واقع 10 ایستگاه به خط 6، یک ایستگاه خط چهار و دو ایستگاه به خط هفت اختصاص دارد؛ به دنبال این هستیم که در مجموع 162 ایستگاه در تهران داشته باشیم.
- تکمیل فاز دوم پایانه اکباتان نیز در حال انجام است تا بتوانیم خدمات ویژه اى به شهروندان ارائه دهیم؛ پایانه خط 10 نیز به صورت شرکت پروژه و زیرزمینى اجرا خواهد شد

- خط یک بى آرتى از ترمینال شرقى به میدان آزادى و خط دو در خیابان جمهورى پیش بینى شده که خط یک در حال حاضر مدنظر ما قرار دارد؛ این خط 18 کیلومتر است
 و سالانه 55 میلیون مسافر را جابه جا خواهد کرد

- هزار دستگاه مجوز واردات دریافت کردیم که مبتنى بر خرید داخلى است؛ براى واردات منعى نداریم و در مجموع دوهزار و 500 دستگاه به اتوبوس هاى شهر تهران افزوده خواهد شد
 که البته تعهد صد دستگاه را نیز داریم و در صورت ورود این اتوبوس  ها، به تعداد چهار هزار و 200 دستگاه دست خواهیم یافت.
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